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Vragen van de fractie van GroenLinks aan het college van burgemeester en wethouders (ingezonden op 14 
december 2020) en beantwoording daarvan door het college van burgemeester en wethouders. 
 
N.a.v. stuk 110-154: brief jeugdinstituut, waarin wordt verwezen naar het onderzoek van het ministerie VWS 
over financiële problemen bij jeugdhulpaanbieders 'Verdiepingsonderzoek stand financiële gezondheid 
jeugdhulpaanbieders' 
(https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2020/09/30/verdiepingsonderzoek-stand-financiele-
gezondheid-jeugdhulpaanbieders)  
 
Naar aanleiding van de uitkomsten van het door het ministerie van VWS uitgevoerde onderzoek heeft 
GroenLinks de volgende vragen:  
 
Vraag 1 
Maakt gemeente Waterland gebruik van de jeugdhulp geboden door de twaalf aanbieders waar continuïteit op 

het spel staat?  

Antwoord 1 
Deze informatie per aanbieder is niet openbaar beschikbaar. Dat komt omdat het deels bedrijfsgevoelige 
informatie is. De per aanbieder te herleiden informatie is alleen bij de Jeugdautoriteit beschikbaar. Ze zullen dit 
niet generiek verstrekken. Wel kan de gemeenteraad er vanuit gaan dat als het aanbieders betreft die in onze 
regio een groot omzet-aandeel hebben en waar zorgen over zijn, dat de Jeugdautoriteit zelf met de regio 
contact zoekt om tot een oplossing te komen. Dat is tot op heden niet gebeurd. 
 
Wel hebben wij in de regio Amsterdam een aanbieder die een Early Warning heeft afgegeven. Deze aanbieder 
van Jeugdbescherming heeft vorig jaar aangegeven dat er geen reële tarieven werden betaald door de 
gemeenten. Na onderzoek zijn de tarieven in 2020 opgehoogd naar een eerlijk tarief. In 2020 is een tweede 
onderzoek gestart welke overheadkosten door deze aanbieder mogen worden doorbelast. Naar verwachting 
gaat dit ook leiden tot een verhoging van de tarieven voor 2021 en verder. Deze zijn nog niet vastgesteld.  
 
Vraag 2 
Is er sprake van cherry picking door niche spelers in onze regio? 

Antwoord 2 
Dit is een van de risico’s genoemd door de aanbieders die meegedaan hebben aan het onderzoek. Voor de 
grote aanbieders is het niet prettig dat er kleine aanbieders zijn, die zich specifiek richten op een bepaalde 
doelgroep of specifieke vormen van hulpverlening. Voor gemeenten zijn deze aanbieders wel interessant. Ze 
zijn kleiner, meer flexibel en zijn plaatselijk actief. Dit maakt dat er korte lijnen zijn met lokale teams en 
huisartsen. Essentieel hierin is, dat deze partijen wel aan dezelfde kwaliteitseisen moeten voldoen als de grote 
aanbieders. Dat is bij de huidige inkoop het geval en zal in het nieuwe inkooptraject een nog prominentere rol 
krijgen.   
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Vraag 3 
Is er sprake van kortlopende contracten met jeugdhulpaanbieders in onze regio?  

Antwoord 3 
In principe hebben we met alle jeugdhulpaanbieders raamcontracten afgesloten voor de hele looptijd die in de 
aanbesteding is afgesproken. Maar het werken met aanbestedingen en raamcontracten voor een aantal jaar is 
in veel zorg lastig. De financiering vindt echter op clientniveau plaats. Wij betalen dus alleen als wij een client in 
zorg hebben. Dit biedt bijvoorbeeld aan aanbieders in de zorg voor kinderen met een verstandelijke of 
lichamelijke beperking geen zekerheid dat er in de toekomst ook financiering komt. Dat maakt dat aanbieders 
lang twijfelen over uitbreiding met extra groepen als er een wachtlijst ontstaat. Er is geen garantie op de 
financiering.  
 
Vraag 4 
Is er sprake van een lumpsum bekostiging of een pxq bekostiging in onze regio?  

Antwoord 4 
Geen van beiden. In deze regio werken wij met resultaatfinanciering. Wij betalen een vaste trajectprijs. 70% 
van de kosten betalen wij aan het begin van het traject, 30% betalen wij als het resultaat bereikt is. Bij 
duurzame trajecten betalen wij een vast bedrag per maand. 
 
Vraag 5 
Is er op dit moment een garantiebudget voor crisiszorg beschikbaar met een bodemniveau voor basisplekken? 

Antwoord 5 
Ja er is een regionaal budget beschikbaar, maar ook binnen onze eigen begroting hebben wij een specifiek 
budget voor crisis opgenomen. Maar ook als dit budget is overschreden, wordt er toch direct gehandeld. In een 
crisis kan niet gewacht worden. Wij ervaren op dit gebied niet direct een financieel probleem. Wat wel een 
probleem is, is de hulpverlening die daarna op gang moet komen. Dan kunnen wachtlijsten in de zorg de 
hulpverlening stagneren. Het jeugdteam probeert dan andere hulpverleners te vinden of ondersteunt het gezin 
zelf in afwachting van de start van de hulpverlening.  


